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Résumé :

Avant ~ Abdelkaher el-djordjani, la grammaire arabe ne se préoccupait pas de la
théorie du sens et les grammairiens ne tenaient compte, pour délimiter les fonctions
grammaticales, que des situations et des relations entre les différentes composantes. De [a,
Abdelkaher el-djordjani s’est penché, dans son étude de la grammaire sur le role du sens dans
la délimitation de ces fonctions et le systéme est basé essentiellement sur les relations
situationnelles et sémiologiques entre les différents éléments de la structure.

Mots clés: Grammaire, Sens, Systéme, Djordjani.

Abstract:

Arabic grammar, before Abdul El-kaher EL-Jorjani, did not give so much importance to
the theory of meaning. ~Grammarians did not take into account when determining the
functions of grammar only its sites and the relationships between its various vehicles, while
Sheikh Abdul El-kaher EL-Jorjani counteracted study as did his mate was intended to shed the
light on the role of meaningsin determiningthose functions. For, Composing was a system
based mainly on the situational and semantic relations between the various elements of the
structure.

Key words: Grammar, Meaning, System, Jorjani .
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